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 דבר הנשיא לאסיפה הכללית השנתית

 
 
 
 

 חברים וחברות יקרים,
 

אני שמח וגאה לברך אתכם לקראת כינוס האסיפה הכללית השנתית, ובהזדמנות זו 
 לאחל שנה טובה ומבורכת.

 
לכהונתי כנשיא הלשכה, ולקראת השנה לכהונת הוועד המרכזי  בתום שנתיים

להציג בפניכם את העשייה הרבה השלישית והלא פחות משמעותית, אני מתכבד 
 בהתחדשות הלשכה ובפעילויותיה, במגוון רחב ביותר של נושאים.והשינויים 

   
עוד נכונו לנו שינויים וחידושים רבים, בעיקר כאלה אשר נדרשת  - גם בשנה הקרובה

 עבורם תקופת הבשלה והכנה ואשר מפירותיהם נהנה בשנים הבאות.
 

 
 

 ת הדוחלהלן תמצית פעילותנו בשנ
 

 הפעילות ומעורבות בכל רחבי הארץהיקף 
 

גבוה של הרחבת הפעילות מחוץ ל"מדינת תל אביב" והגדלנו באופן ניכר את  היעד עמדנו בהשגת הגם בשנה זו, 
 פעילות המרחבים והסניפים שאינם בטווח של "חדרה גדרה".

 
וקיימנו  במרחבים והסניפיםעיון הימי הגדלנו משמעותית את מספר  שהגיעה מהשטח,הגוברת לאור הדרישה 

ואשדוד שאפשרו למספר רב של חברים המתגוררים ופעילים הרחק מתל צפת כנסים ארציים חדשים בערים 
 אביב ליטול חלק בפעילות ההשתלמויות וההדרכה.

 
ם אנו עורכישהכפלנו את היקף הקורסים של המכון להשתלמויות ולימודי תעודה מחוץ לתל אביב תוך  - בנוסף

. הצלחת מהלך זה כמו גם הכפלתם בחיפה השתלמויות של המכון בבאר שבע ובירושליםמזה זמן רב  לראשונה
שנעשה בסיוע יושבי ראש המרחבים והסניפים ויושבי ראש ועדות ההשתלמויות הפועלות במסגרתם, כמו גם 

קים לנו את החיזוק כל אלה מעני - בכירי רשות המיסים אשר נענו להזמנותינו להרצות באירועים אלה
 והתמיכה הנדרשים על מנת להמשיך ולהגדיל פעילות זאת גם בשנה הקרובה.

 
בסבב השתלמויות בכל שנה גם הובלנו שיתוף פעולה של לשכת רואי החשבון עם משרד האוצר ה - כך למשל

ת לקרן במטרה להכשיר רואי חשבון לסייע לעסקים קטנים ובינוניים, להגיש בקשות מסודרורחבי הארץ 
 ההלוואות לעסקים בערבות המדינה.

 
מידי שנה מוגשות אלפי בקשות לקרן ההלוואות בערבות המדינה, לחשב הכללי במשרד האוצר והסוכנות 
לעסקים קטנים בינוניים במשרד הכלכלה. שיתוף הפעולה התבסס על ההכרה באיכות עבודת רו"ח ורצון 
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צעות יועצים חיצוניים. באופן זה  גם הורחב סל השירותים משותף לשפר את טיב הבקשות המוגשות לקרן באמ
 .ללקוחות שהינם עסקים קטנים ובינוניים, המעוניינים לקבל הלוואה מקרן ההלוואות בערבות המדינה

 
 חברי הלשכה רחבת מגוון ההשתלמויות והאירועים בהתאם לגיווןה
 

ב, במתן מענה מדויק לצרכים מגוונים בתחומי רנו אתגר חשווהגיוון הרב של אוכלוסיית חברי הלשכה מציב עב
ההשתלמויות, ההדרכה והאירועים. השוני קיים הן במגזרים השונים עליהם נמנים החברים כגון רו"ח 
מבקרים לצד מבקרי פנים, יועצים כלכליים, חשבים ומנהלי כספים ומנהלים כלליים והן בהתמחויות 

 , ביקורת, מיסוי, ביקורת פנימית, ניהול כספים וכדומה.הפנימיות בתוך המגזרים עצמם כגון חשבונאות
בהתאם לכך פעלנו בשנת הדוח ולאחריה לקיומם של ימי עיון ארציים מרוכזים במגוון נושאים כגון מלכ"רים, 
חדלות פירעון, תמריצים וכמובן ימי העיון המסורתיים של הערכות לתום שנת המס שהורחבו מהותית בשנת 

 הדוח.
 

פיננסי הרחיב ללא היכר את היקף ומגוון האירועים שהוא עורך ובשיאם האירוע השנתי של כנס המועדון ה
נושאי משרה ודירקטורים שבו השתתפו מאות מחברינו ואשר היווה מפגש משמעותי של חברי הלשכה עם 

 בכירי המשק, שרים, חברי כנסת, ראשי תאגידים ציבוריים, שופטים ועוד.
 

מנכ"לית משרד המשפטים לפנייתי ומועצת רו"ח החלה יו"ר מועצת רו"ח ו -מי פלמור עו"ד א נענתה ,כמו כן
בעריכת השתלמויות בתל אביב, חיפה וירושלים בנושאי חקיקה במימון מלא של המועצה מהן נהנו כבר מאות 

באר  רו"ח, במענה לפנייתי יורחב היקף ההשתלמויות הן לנושאים נוספים והן למיקומים נוספים כגון סניף
 שבע וריכוזי רו"ח גיאוגרפיים נוספים.

 
 הגברת ההשפעה על הכלכלה והמשק הישראלי

 
במהלך השנה שחלפה הגבירה הלשכה את השפעתה הן אצל המחוקק והן אצל הרגולטורים המובילים 

אשר למדו לראות בלשכה גוף מקצועי אשר דעתו חשובה ביותר בצמתי קבלת החלטות  ,בתחומים השונים
 בתחומים שונים. בסוגיות

 
יחד עם זאת, הלשכה טרם קנתה לה את המקום הראוי כגוף הנחשב כגורם מקצועי בלתי תלוי, אובייקטיבי 
ונטול פניות אשר באמתחתו ניתוחים מקצועיים לגיבוש עמדה בסוגיות מאקרו כלכליות פיסיקליות וכיו"ב. 

טורים ונחזק את מעמדה של הלשכה בקרב בשנה הקרובה אנו נפעל להדק את הקשר עם גורמי הממשל והרגול
 קהל מקבלי ההחלטות במשק הישראלי.

 
 חקיקה בתחום בודק שכר מוסמך 

 
לשכת רו"ח בדעה כי רו"ח מבקר מעצם הכשרתו וניסיונו, הינו המועמד המתאים ביותר לביצוע הביקורת בכלל 

 בדרך הארוכה לקבלת רישיון רו"ח. ובתחומי השכר בפרט ואין הוא נדרש לעמוד בבחינות נוספות על אלו שעבר
 

לאחר עשרות דיונים שקיימנו בנושא זה עם המחוקק )במסגרת דיוני ועדת העבודה, הרווחה והבריאות ועם 
ולאחר שדיונים אלה ראו עליות  ,חברי הכנסת בנפרד( והן עם האחראים על תחום זה במשרדי הממשלה

 העבודה והרווחה שבתחומו הופקד הטיפול בנושא.ומורדות, הצלחנו ליצר הבנה ואוזן קשבת אצל שר 
 

ניתן מעמד מיוחד לרואי החשבון בכך שלא רק כמובן שהם אינם נדרשים לבחינות כך ש בתקנות הובלנו שינוי 
שר  -לשמחתנו . המאבק היה ממושך אך צלחה דרכנו אלא גם שדרישות ההכשרה מהם הינן הקצרות ביותר.
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כי למרות הקשיים שהועלו  -ביולי ע על בימת כנס אילת האחרון שקיימנו העבודה והרווחה  חיים כץ הודי
. זמן קצר לאחר ורים מהבחינה, אך יצטרכו ללכת לקורס"טבדיונים בנושא, הוחלט כי "רואי החשבון יהיו פ

הודעתו התקיים הדיון בכנסת ושונו התקנות בהתאם. לצערי תוכנית קורסי ההכשרה לרואי החשבון שנקבעה 
משרד, לא תואמה איתנו ואנו כמובן פועלים כעת לשנותה כמו גם להכרה הנדרשת בלשכת רו"ח כמוסד ע"י ה

 להכשרה.
 

 מעורבות הלשכה בחקיקה 
 

 לשכת רו"ח מעורבת בחקיקה בכנסת במגוון והיקף רחב של חקיקה המתחלק בעיקרו לשלושה תחומים:
 
 ו של רו"ח בהתאם לחקיקה.בתחומים הנוגעים במישרין לרו"ח כגון תפקידו או אחריות .א
 בתחומים בהם לרו"ח נגיעה קרובה ביותר כגון בתחומי המס והביטוח לאומי. .ב

בתחומים בהם אין, לכאורה, נגיעה במישרין לרו"ח, אך כנסת ישראל מבקשת להיוועץ עמנו ולשמוע את  .ג
 דעתנו המקצועית.

 
קיקה העוסקת בתחומים הנוגעים עם בחירתי לתפקיד פניתי לגופים השונים העוסקים, או הקשורים בח

לציבור חברי הלשכה, בבקשה כי קודם להגשת דברי החקיקה יתקיימו דיונים עם לשכת רו"ח על מנת 
שלדיונים בכנסת יובאו נוסחים מוסכמים עם הלשכה ואם הדבר אינו מתאפשר כי אז להביא לדיון את סלעי 

וח עם הכנסת ומול הרגולטורים, וחושב שרק בדרך המחלוקת בלבד. אני מאמין גדול בשיח קונסטרוקטיבי ופת
נוכל גם להגיע  –של שיח, הבנות, ועמידה על העקרונות החשובים באמת על פי אמות המידה המקצועיות שלנו 

 להישגים, ובאמת להשפיע על תהליכי החקיקה.
 

ם: משרד אני שמח לציין שהגישה הזו שהנחלתי בלשכה התקבלה בברכה על ידי מרבית הגורמים ובה
בזכות שיתוף פעולה זה אנו מגיעים כיום לעיתים קרובות  המשפטים, הרשות לניירות ערך ורשות המיסים.

 לדיונים בכנסת לאחר קיומם של דיונים מוקדמים והסכמות.
 

 כמו גם בתקופה שחלפה מאז  יקצר המקום מלציין את אותם מעשי חקיקה רבים בהם טיפלנו בשנה החולפת
 את המרכזיים שבהם.ועל כן אציין 

 
בעקבות לחצנו הוצאו ממנו חלקים מהותיים בתחום המיסוי אשר הועברו להליכי חקיקה  - חוק ההסדרים

 )וכעת הם עוברים שינויים מהותיים בדיוני החקיקה במסלול הרגיל(. רגילים.
 

נו לגבי חשיבותה והסברבעקבות ההערות שהגשנו  - בדירקטוריונים של חברות ציבוריות "ועדת מאזן" ביטול
 צומצמו ההקלות בתחום זה.של ועדה זאת 

 
כחלק מהמהלך להגדלת מספר החברות  - "מכלול חקיקה לעניין הפחתת הרגולציה בחברות "מדווחות

 הנסחרות בבורסה.
 

 .המפורסם 14תיקון  - חקיקה בנושאי הלבנת הון
 

ו לא בתקנות אלא בהנחיות המפקח ואנו נושא זה יוסדר בעיקר - חקיקה בכל הקשור ל"נותני שירות עיסקי"
 שבחלקן כבר פורסמו לאחר היוועצות עמנו. פועלים בצמוד עמו לפרסום הנחיות והבהרות
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מתקיימים בכנסת דיונים לשינוי חקיקה נרחב בתחום זה ואנו פועלים בכנסת בנושא זה הן  - חדלות פירעון
 כבעל תפקיד בהליכים כאלה.מההיבט הציבורי הכללי והן מההיבט של מקומו של רו"ח 

 
לאחר  .העסקייםבזכות עמידתנו בדיונים בכנסת, הורדו מהצעת החקיקה כל החשבונות  - חוק העמקת הגבייה

 מכן נעצרה החקיקה מטעמים שונים.
 

בעקבות פעולת הלשכות המקצועיות צומצמה  - חקיקה בתחום המיסוי בהקשר לפעולות חייבות בדיווח
ונה בפקודת מס הכנסה נקבע כי על רשות המיסים להיוועץ עם לשכת רו"ח בטרם מהותית החקיקה ולראש

 תקבע/תעדכן את עמדתה בדבר חוות דעת מקצועיות שחייבות בדיווח.
 

בעקבות  פניית הלשכה למשרד המשפטים  - שינויי חקיקה בהקשר למינוי או החלפת רו"ח בחברות ממשלתיות
ורשות החברות הממשלתיות נתבקשה על ידם לקיים דיונים עם ולכנסת, הוסרה הצעת החקיקה מהדיונים 

 הלשכה קודם להבאת הצעת חקיקה.
 

הלשכה מעורבת באופן שוטף בעשרות הצעות חקיקה בתחומים אלה כגון  - מיסוימכלול חקיקה בתחומי 
 לעניין שווי השימוש ברכב.

 
 יסיון, אי תלות חקיקה בתחומי הליבה של ראיית החשבון: הגבלת חבות ותקרת חבות, ח

 
נושאי הגבלת החבות ותקרת החבות, חיסיון ואי תלות עולים באופן שוטף בדיונים שלנו עם משרד המשפטים 
 והרשות לניירות ערך. אני שמח לציין כי חלה התקדמות בנושאים אלה ואולם נראה כי עוד ארוכה היא הדרך.

יוקם המוסד לפיקוח על רואי חשבון אנו נמשיך לפעול בתחומים אלה ואני מעריך כי אם וכאשר 
בשנת הדיווח ולאחריה התקיימו  הישראלי( כי אז ובמקביל תקודם החקיקה גם בנושאים אלו. -PCAOB")"ה

מספר דיונים בהצעת החקיקה של משרד המשפטים בתחום הדין המשמעתי שעיקרה העברת מרכיבים 
הפועל במנותק ממועצת רו"ח. לבקשת הלשכה  עיקריים מתחום זה )חקירה, העמדה לדין וענישה( לידי גוף

 מתעכב המשך הדיון בנושא עד להגעה להבנות במספר נקודות הפתוחות בדיונים שלנו עם משרד המשפטים.
 

 הישראלי( PCAOBתאגיד פיקוח על רואי חשבון של חברות ציבוריות )
 

שרד המשפטים על מנת להבטיח כי מובליווי של אנו בעיצומו של שיח קונסטרוקטיבי עם הרשות לניירות ערך 
החקיקה בנושא זה תשרת את מטרות המקצוע והלשכה. מטרתה של החקיקה שיזמו הרשות לניירות ערך 

למספר במהלך השיח הגענו כבר ומשרד המשפטים להביא להסדרה מקיפה ושלמה של המוסד המוצע. 
נת הביקורת תישאר באחריותה של הקביעה כי תקי היו שנויות במחלוקת זמן רב ובהןבנקודות ש הסכמות

וכי הגוף החדש שיוקם יהיה גוף עצמאי תחת "אחריות חקיקה" של משרד המשפטים וכי  ,לשכת רואי החשבון
הוא יקבל סמכויות ענישה מוגבלות בהיקפן כאשר סמכות הדין המשמעתי המלאה תישאר בידי מוסדות 

 מועצת רו"ח. 
 

זה ממשיך המוסד לסקירת עמיתים בעבודתו תוך שהוא בוחן מעת במקביל לדיונים עם הרגולטורים בנושא 
אישר לפרסום את "מסגרת הפעילות המעודכנת" של המוסד אשר עודכנה ואף לעת את  עקרונות דרך פעילותו 

 .2004לראשונה מאז הקמתו של המוסד בשנת 
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 תקינת הביקורת 
 

 2017, 2016 בשנים. תקינה בשנים קודמותהשלים חסרים באנו נמצאים בעיצומה של תקופת תקינה הבאה ל
תוך שאנו סוגרים פערי תקינה הן בהתייחס  שקדמו לשנים בהשוואהאת קצב הוצאת תקני הביקורת  שילשנו

תקן  רסמנולתקינה הבינלאומית בביקורת והן בהתייחס לצרכים מיוחדים של תקינה בישראל. אך לאחרונה פ
 תבמחציאני מאמין כי  ".לציה במסגרת ביקורת של דוחות כספייםליבה חשוב "התייחסות להוראות חוק ורגו

 .פיקציה ואחריםיקוד של מתקדמיםלהגיע לשלבים  ונוכלאת החלק העיקרי של סגירת הפערים  נסיים 2018
 

שכה את מעמדה של הלת הפעילות הרחבה שלנו בנושאי תקינת ביקורת וריבוי פרסומים מקצועיים מחזק
 והאחראי על תקינת הביקורת.ממונה כגורם המוסכם ה

 
, במסגרת הדיונים עם רשות החשובים את אחד היסודותמהותית ובעלת היקף כזה של הלשכה היוותה  פעילות

הרשות לניירות לתמיכת ניירות ערך על הקמת מוסד הפיקוח על רואי חשבון בסקטור "החברות המדווחות", 
 .ות של תקינת הביקורת בידי הלשכהערך להשארת הסמכ

 
טיפלו הוועדה לתקני ביקורת ונהלי ביקורת והמועצה המקצועית בתקנים ובנושאי  ולאחריהבשנת הדוח 

 :לפרסוםהביקורת הבאים ואשר הובאו 
 

  תקני והבהרות ביקורת שפורסמו
 

 2017בשנת 

 1לתיקון תקן סקירה  2סקירה  תקן. 

  ביקורת של דוחות כספייםהתייחסות להוראות חוק ורגולציה במסגרת "בדבר  123תקן ביקורת". 

 מכתב התקשרות לביצוע ביקורת של דוחות כספיים 91יקון תקן ביקורת בדבר ת 122 תתקן ביקור"". 

  הצהרות בכתב לרואה החשבון המבקר"בדבר  121תקן ביקורת". 

  109-ו 107, 104הארכת תוקף תקני ביקורת "בדבר  120תקן ביקורת". 
 

  2016בשנת 

  'בדבר "נוסח דוח סקירה של רואה חשבון מבקר על מידע כספי לתקופות  1קירה לתקן ס 2הבהרה מס
 .ביניים של רשויות מקומיות"

  בדבר הנוסח האחיד )בלתי מסוייג( של דוח רואה  108-ו 99תיקון תקני ביקורת "בדבר  119תקן ביקורת
 ."חשבון מבקר על דוחות כספיים ותיקונים עקיפים

  'נוסח דוח רואה חשבון מבקר על דוחות כספיים של רשויות בדבר " 108-ו 99לתקני ביקורת  6הבהרה מס
 ".מקומיות

  מידע המוצג בדוחות הכספיים בדרך של הפניה למסמך אחר"בדבר  110לתקן ביקורת  1מס' הבהרה". 

  ביקורת של בקרה פנימית על דיווח כספי המשולבת עם  103תיקון תקן ביקורת בדבר  118תקן ביקורת"
 .ת של דוחות כספיים"ביקור

  מטרות ראשיות של רואה החשבון המבקר ועריכת  110תיקון תקן ביקורת בדבר  117תקן ביקורת"
 .ביקורת בהתאם לתקני ביקורת מקובלים בישראל"

  109-ו 107, 104הארכת תוקף תקני ביקורת "בדבר  116תקן ביקורת". 

  הערכת ההשפעה של הצגות מוטעות שזוהו במהלך הביקורת"בדבר  115תקן ביקורת".)*( 

  מהותיות בתכנון ובביצוע של ביקורת"בדבר  114תקן ביקורת".)*( 

 .115-ו 114לנוחות החברים פורסם מדריך פרקטי ליישום תקני ביקורת כמו כן,  )*(
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 תקני והבהרות ביקורת בתהליך 
 

 (ה"קודיפיקציה")פרויקט רגון מחדש של התקינה בביקורת" הגופים המקצועיים ל"אכאמור  במקביל פועלים
שנת  וזאת בצורה נושאית בדומה לנושאים שנקבעו בתקינה הבינלאומית במטרה כי המהלך יושלם במהלך

כמו גם  ,וזאת במקביל לבחינת אימוצם בארץ של קבוצת תקני הביקורת בנושא דוח המבקרים החדש 2019
קבוע את הדרישות מרואה החשבון ראל בנושא "מכתב הסכמה" המיועד להתקנת תקן ביקורת ייחודי ליש

כמשמעותם בחוק ניירות ערך  במסמך הצעה או בדוח עיתישנתן דוח להכללת סכמה המבקר בבואו לתת ה
. בנוסף לכך, תהליך התקנת תקן מבקרהחשבון וזאת חלף חתימה מחדש על אותו דוח על ידי רואה ה, ותקנותיו

תדריך בדבר בקרת  - 67קרת איכות על ביקורת דוחות כספיים וכן תיקון של תקן ביקורת ביקורת בנושא ב
 נמצאים בעיצומם. איכות במשרדי רואי חשבון

 
 הישגים בפעילות מול גופים הדורשים אישורים מיוחדים של רואה חשבון

 
ת מיוחדים ואישורי ן פועלת במרץ וללא לאות, באמצעות הוועדה לקביעת נוסחי חוות דעחשבו רואי לשכת

רואי חשבון, מול הדרישות הרבות מרואי חשבון לספק אישורים שאינם עומדים בכללי המקצוע. דרישות אלה 
מגיעות מצדם של אינספור גופים עסקיים, רגולטוריים ופרטיים, כגון: בנקים, משרדי ממשלה וגופים 

ות עסקיות. במסגרת פעילות הלשכה בנושא ממשלתיים וציבוריים, גופי שלטון מקומי, רשויות המס ואף חבר
אקטיבית הדוגלת בשיח בונה, שמטרתו להוביל להסכמה עם הגוף הדורש את האישור -זה, מיושמת גישה פרו

המיוחד. פעילות אינטנסיבית זו של הוועדה האמורה הניבה הישגים רבים בשנתיים האחרונות, לרבות: 
רים מיוחדים הקשורים במתן הלוואות לדיור, גיבוש נוסח הסכמה עם מספר בנקים מובילים לעניין אישו

מוסכם עדכני עם המשרד להגנת הסביבה לגבי הביקורת והדיווח על פי חוק האריזות )הנוסח אף הושק ביום 
עיון שהוקדש לנושא(, הסכמה לגבי אישורים מיוחדים בנושאי שכר, לרבות עם המועצה להסדר ההימורים 

שכר, ניסיון  -יפליים שונים, הסכמות עם עורכי מכרזים בנושאים מגוונים כגון בספורט ועם גופים מוניצ
והכנסות רלוונטיות, הסכמה עם רשות האוכלוסין וההגירה בנושא העסקת מומחה זר ועוד. כיום מתנהלות 

בנושא אישורים שונים )כגון: טפסי מפעל  -התדיינויות מול גופים רבים ומגוונים כגון: רשות המסים 
בנושא שכר עובדי  -ושר/מוטב, טפסים לפתיחת תיק במע"מ, קופות מרכזיות לפיצויים ועוד(, משרד החינוך מא

בנושא  -בנושא צו הפיקוח על מחירי פירות וירקות, הרשות לחדשנות טכנולוגית  -הוראה, משרד החקלאות 
 בנושא הלוואות לעסקים קטנים ועוד. -בקשות לתמיכות, משרד הכלכלה 

 
 נציגות השופטים קשר עם

 
נציגות השופטים אלי במעמדי כנשיא הלשכה לקבלת הצעות למתן שירות של סיוע בהכנת  בהמשך לפניית

אשר ערוכות במספר גישות )כגון  רבות פנינו לחברי הלשכה הרשומים וקיבלנו הצעות מחיר -הצהרות הון 
בין הצהרה ראשונה ולכזאת שאינה במחיר קבוע, מחיר שעתי, מחיר שעתי עם מגבלת סה"כ מחיר, חלוקה 

ראשונה וכדומה(. ההצעות הועברו כפי שהוגשו ובמקבצים בחלוקה לאזורים גיאוגרפיים. נציגות השופטים 
הביעה תודה והערכה על ההתגייסות המהירה, ואין  ספק כי העמקת הקשר המקצועי בין לשכת רואי החשבון 

וע והנגשת החברים למשימות הנדרשות מול מערכת בתי בסינו היא נדבך חשוב בפעילות -לשופטי ישראל 
 המשפט ושופטי ישראל.

 
של הרצאות לשופטי ישראל בתחומים מקצועיים להם נדרשים השופטים  "מסעלשכת רואי החשבון מקיימת "

 נראה את פירותיו של מסע זה. 2018)כגון חוות דעת מומחה( ובטוחני כי כבר בתחילת שנת 
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 דינה פעולות עם מבקר המ
 

כפועל יוצא של החשיבות הרבה שאני רואה למוסד מבקר המדינה ולפעולותיו של האגף אשר שזורות 
בפעילויות שונות של הלשכה דאגתי לקיים דיאלוג שוטף עם כבוד מבקר המדינה ועם עובדי האגף במגוון 

קמת צוות עבודה נושאים. מרביתם של הנושאים הינם כאלה הקשורים לליבת הפעילות של הלשכה כגון ה
והמשך בסיוע  1976אשר נחקקו בשנת לעדכון "הודעת מבקר המדינה )קווים מנחים לרואה חשבון של איגוד(" 

 למבקר המדינה בפועלו לבדיקת נושאים שונים שבתחום אחריותו כגון פעולותיהן של רשויות מדינה שונות.
 

נזכה לפרסום של מבקר  2018כי כבר בשנת צוות העבודה נמצא בשלבי הסיכום של עבודתו ולא מן הנמנע 
 .21-המדינה ל"קווים המנחים" ואשר הינו מעודכן לכללי הדיווח והביקורת של המאה ה

 
 העמקת הקשר עם היועץ המשפטי לממשלה

 
אני רואה חשיבות גדולה וממשק קרוב בעבודתם של שומרי הסף במדינה. כבוד היועץ המשפטי לממשלה מר 

צא לנכון לקחת חלק בכנס אילת האחרון שקיימנו ביולי, והיה דובר מרכזי בכנס. מר אביחי מנדלבליט, מ
מנדלבליט נעתר להזמנתי להשתתף בכנס, וחלק עימנו את תובנותיו כתפקידם ואחריותם של שומרי הסף, 

קשר  רואי החשבון נמנים עליהם. כתוצאה מביקור ומפגש זה, נוצרה אוזן קשבת גם מול היועמ"ש, וזהו - שאנו
 בעל ערך רב ללשכה, שעד כה לא טופח.

 
 מהפיכת המחשוב 

 
יקט הענק של הלשכה בתחום המחשוב עליו אנו עמלים רבות בשנתיים החולפות יושק בקרוב. הגדרתי  יפרו

נושא זה בחשיבות עליונה והפרויקט תוקצב כראוי לאחר שהוגדרו מאפייניו לצרכי לשכת רואי החשבון 
 ונה.וצפ 2017בהתאמה לשנת 

 
בקרוב נפעל כלשכה מתוקשבת, מתקשרת באמצעים טכנולוגיים מתקדמים, ונגישה לכל חבר/ה באמצעות 
הרשת. כאמור בקרוב נשיק מערכת חדשה, ידידותית, עדכנית, שתסייע לחברים הן בהיבטים המקצועיים והן 

ת החדשה אנו במסגרת ההערכות להשקת המערכ בהיבטים אחרים כמו רווחה, אדמיניסטרציה וכדומה.
בוחנים התקשרויות עם ספקי שירותים ומאגרי מידע לצרכי רכישות מוזלות לחברי הלשכה במימון חלקי של 

 הלשכה.
 

 "אירועים מיוחדים"
 

בחודשים האחרונים ערכנו מספר אירועים מיוחדים ובכוונתי להרחיב פעילות מוצלחת זאת אשר ניתן למנות 
 עליה שני אירועים אחרונים אלו:

 
לרגל מינויה של הגב' סיגל יעקובי, ערכנו בלשכה לכבודה, מפגש והרמת  - ינוי לתפקיד כנ"ר ואפוטרופוס כללימ

כוסית. חלקו לה כבוד, בין השאר, נשיא ביהמ"ש המחוזי, כב' השופט אורנשטיין, שופטים ואורחים מכובדים 
ממלאת תפקיד חשוב זה, תורמים נוספים שהגיעו לביתנו. בטוחתני כי קשרי עבודה קרובים והדוקים עם 

 למיצוב מקומה של הלשכה ויסייעו לחברים במידת הצורך.
 

, ערכה לכבודו הלשכה, אירוע  The End of Accountingלרגל הוצאת ספרו  - השקת ספרו של פרופ' ברוך לב
, והנצחת מצומצם בהשתתפות מוזמנים. אין ספק כי מתן כבוד ע"י הלשכה, לבעלי שם עולמי בתחום המקצוע

 האירוע בצילום גם לטובת החברים, מביא כבוד לא רק לסופר אלא גם ללשכה.
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 הפחתת אגרת רשיון רו"ח  והשתלמויות חינם במימון מועצת רו"ח  ,דמי חבר הפחתת

 
בשיעור , 2017בממוצע וזאת בהמשך להפחתה בשנה קודמת  10%-בכ 2016כידוע הופחתו דמי החבר בשנת 

 .שקדמו למול השנים 20%-בכי החבר הופחתו בשנה הקודמת דומה כך שלמעשה דמ
 

 .2018מי החבר לשנת וועד המרכזי לבצע הפחתה נוספת בדבכוונתי להמליץ ל
 

 החל משנה זו וניתנה 25%-שיון בכיאגרת הר 2017בשנת  קבות פנייתי לשרת המשפטים הופחתהבנוסף ובע
 .שנים 3-5"ח צעירים בעלי ותק של הנחה מיוחדת נוספת לרו

 
בנוסף, ביקשתי לשקול ולבצע הפחתה של מחצית האגרה המלאה לחברים שמלאו להם שבעים שנים ולבצע 

 החלה של האגרה המופחתת כבר מהחודש בו חל יום הולדתם. 
 

עקבות פניה של מספר חברים שהלינו כי מועצת רואי חשבון שולחת אגרות בתעריף מלא גם בקשתי זו באה ב
אולם במהלך אותה שנה הם צפויים לחוג  ,אר של אותה שנה טרם מלאו להם שבעים שניםלרואי חשבון שבינו

 את יום הולדתם השבעים. 
 

יה, ששילמה שנים רבות תעריף מלא ולקראת ילטעמי, יש לבצע הפחתה פרופורציונאלית לטובת אותה אוכלוס
הלית אך בעל חשיבות רבה ערוב שנותיה יש מקום להתחשב בה. להבנתי, מדובר בהליך פשוט מבחינה מנ

עדת הכספים של על שולחנה של ו לאנשים בגילאים שבהם כל הקלה ביוקר המחיה עשויה לחולל נפלאות.
הכנסת מונחת הצעה להפחתות אחרות נוספות באגרה כגון למשרתי המילואים ואשר זכתה לתמיכת הלשכה  

ייתי להפחתה נוספת באגרת הרשיון אשר מבקשת אף לשפרה לאוכלוסיות מיוחדות וכל זאת במקביל לפנ
 .השנתי

 
  גמלאים

 
. המועדון עורך אירועים שונים לחבריו ואשר מועדון הגמלאים חגג השנה את שנתו הרביעית בהצלחה יתרה

. המועדון מארגן טיולים והשתלמויות בארץ ובחו"ל כמו גם אירועי מהווים מקום מפגש לוותיקי הלשכה
 הגיוון הרחבתלהמשך . אנו נכנסים כעת לשנת הפעילות הרביעית בה נפעל לך וגדלאשר ניתנים בגיוון הו תרבות

 לפריסה למרחבים נוספים.כמו גם  הפעילות במרכז הארץ והגדלת 
 

 "רואים תרבות"
 

 "אקסטרה"צירפנו גם את פעילויות התרבות במועדון ו השנה הרחבנו את פעילות התרבות "רואים תרבות"
כי הדין ויועצי המס. חברי הלשכה השתתפו באלפיהם בפעילויות הרבות של המשותף לנו וללשכת עור

 המועדונים ונהנו ממחירים מוזלים.
 

בזכות  .האירועים הינם בחלקם לחברי הלשכה ובני משפחותיהם בלבד ובחלקם כאלה המיועדים לציבור הרחב
העסקת כוח אדם מקצועי ההשקעה הכספית של הלשכה בתחום זה )הן בסבסוד חלק מהפעילויות והן עקב 

זוכים חברי הלשכה לשלל הצעות במחירים מוזלים במיוחד. , כוח הקנייה של הלשכהובזכות  בתחום זה(
במקביל אנו ממשיכים ומגדילים מידי שנה את היקף המכירה של תווי השי )בהנחה מיוחדת( ערב חגי תשרי 

 .ופסח
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 :ממברסאקסטרא  - האשראי כרטיס מועדון
 

 יצא לדרך. –רים החדש המשותף ללשכת רו"ח, לשכת עו"ד ויועצי המס מועדון החב
 

המדובר במועדון צרכנות ורווחה שעתיד להקיף את צרכי החברים ובני משפחתם, בתחומים שונים, בהטבות 
ובמוצרי בר קיימא, לאורך כל ימות השנה. הטבות המועדון ניתנות לכל מחזיקי כרטיס אשראי מסוג 

 את פעילות המועדון ואף תורם להשבחתו.ישראכרט, המלווה 
 

תקופה ארוכה הרגשנו בחסרונו של מועדון חברים. נשאלתי לא פעם מדוע אין ללשכה מועדון לטובת החברים 
ובני המשפחה הרחבה. גאה אני להודיע כי לאחר מאמצים רבים כשלנגד עיני עומדת טובת החברים הקיימים 

ועדון  איכותי ש"עוטף ויעטוף" את החברים בהטבות מגוונות, בנוסף והמצטרפים החדשים, אנו שוב חברים במ
 להנחות בגין השימוש בכרטיס האשראי.

 
 בית הדין של הלשכה

 
 , לבית הדין של הלשכה2017ובשנת  2016בשנת  לא ניתן שלא לציין את הפניות הרבות שנעשולצערי 

י יביעות הוגש כנגדי, כנשיא הלשכה, כנגד חבר. מרביתן של התובעקבותיהן את הדיונים אין הספור במוסד זה
חיצוני, בהן נתבעת  ם, הוגשו גם תביעות לבית משפטיחברי נשיאות הלשכה וכנגד הוועד המרכזי כולו. פעמי

 ככל הידוע לי, לא היה תקדים כזה לאורך כל שנות חייה של הלשכה.. (כל חבריה –במשתמע הלשכה כולה )
 

ולא כך היא )שהינן למעשה בעיקרן תלונות(, תהיינה צודקות ככל שתהיינה ) אלואין ספק כי הטיפול בתביעות 
או להפנותן לוועדה ליחסי  ליישבן באופן אחרשלא להעלותן כלל ולכל היותר (, היה מקום כמובן להבנתי

 חברים.
 

 .דיןזו הזדמנות להודות לכב' נשיאות בית הדין ולכל ההרכבים שמונו, על הקדשת זמן ומאמץ בשבתם ב
 

 שילוב תעסוקתי של סטודנטים ואקדמאים עם מוגבלות -"ספתח" 
 

 -כנית תעסוקה חדשה משותפת לתבת ת -לשכת רואי החשבון בישראל החליטה לשלב ידיים עם "ספתח" 
ג'וינט ישראל ומשרד העבודה והרווחה, שמטרתה לעזור לסטודנטים עם מוגבלות להשתלב בעבודה שהולמת 

 ם.את השכלתם וכישוריה
 

לסייע  -בלשכת רו"ח, המחוברת במישרין למעסיקים במשק בתחומי ראיית החשבון הוחלט להרים את הכפפה 
ביצירת השינוי, ובכך לקדם את המטרה המרכזית של הגדלת היקף האקדמאים עם המוגבלות המועסקים 

. הלשכה גאה ההולמת את השכלתם וכישוריהם. )עם דגש כמובן לסטודנטים לראיית חשבון( -בתעסוקה 
לקחת חלק במיזם חברתי חשוב מעין זה אשר לצידו נכנס לתוקפו צו ההרחבה לעידוד והגברת התעסוקה של 

עובדים עם מוגבלות ואת המגזר  3%עובדים להעסיק לפחות  100אנשים עם מוגבלות, המחייב ארגונים מעל 
י בעקבות פעילותי בנושא, ישנה הצעת עובדים עם מוגבלות. אני גם גאה לדווח כ 5%הציבורי להעסיק לפחות 

חקיקה בהכנה, שמשמעה כי קבלה להתמחות של מתמחה עם מוגבלות לא תחשב במניין המתמחים המוגבל 
 של מאמן.
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 ולסיום 

 
 יום רודף יום בעשייה של פעילי ועובדי הלשכה לטובת החברים.

 
ים בנובמבר, כנס ירושלים בדצמבר וכל בהמשך השנה אנו מתוכננים לכנסים ולוועידות הבאים: ועידת המיס

באוקטובר באולמי אבניו,  26-זאת לצד אירוע שיא של פורום מנהלי כספים וחשבים: הכנס השנתי המרכזי ב
 "הערכות לתום שנת המס". בנושאימי עיון של סוף שנה במרחבים והסניפים , לצד בקריית שדה התעופה

 
יחסות מבית ומבחוץ ללשכה ומוסדותיה ועל כך אני מבקש אנו עמלים רבות ורואים ברכה בעמלנו בהתי

שולח את תודותיי לכל חבריי לנשיאות שעושים את  ,להודות לכל הפעילים הרבים שבזכותם השגנו כל זאת
עובדי הלשכה המחויבים לאורך כל ימות השנה בניהולה של המנכ"לית בשמת כרמון  - מלאכתם נאמנה ולצידם

 ישר כוח!! -
 

י אני גאה להיות נשיא הלשכה ומודה לציבור החברים והפעילים על התמיכה האישית היום יומית באופן איש
 . אשר נותנת לי את הכוח להתחיל כל בוקר מחדש

 
 רבות עשינו בשנה שחלפה אך עוד רבות לפנינו לעשייה בשנים לבוא.

 
 .זהו תפקידנו כלשכה, ובכוונתי להמשיך ולהוביל בכיוון זה גם בשנה הבאה

  
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 ,שלכם

 
 
 
 

 רו"ח ,יזהר קנה
 לשכת רואי חשבון בישראלנשיא 

 
 
 

 


